
Slovo starosty obce

Vážení spoluobčané.
Práce s přípravou koupaliště na sezonu finišují.

Tzn.,  že  se  opětovně  přiblížily  letní  prázdniny a  začíná
léto, období dovolených. Dětem a naší mládeži bych chtěl
popřát krásné vysvědčení, nejlépe se samými jedničkami.
Vám všem potom, abyste si užili volna a dovolených.

Pevně věřím, že do prázdnin budou dokončeny
stavební práce kolem průjezdní silnice III/4867 a konečně
Vás přestaneme obtěžovat semafory, objížďkami a dalšími
dopravními problémy.

Třídění odpadů a jejich následná recyklace není
jedinou  cestou,  jak se vypořádat  se spotřebou  obalů.
V některých případech můžeme obaly znovupoužít. Nebo
se vybavit tak, abychom nemuseli používat ty jednorázové.

SKLO
Sklo  se  vhazuje  do  zeleného  kontejneru.  Dáváme

do něj  sklo  bez  ohledu  na  barvu.  Vytříděné  sklo  není  nutné
rozbíjet,  bude  se  dále  třídit!  Díky  svým  vlastnostem  se  dá
skleněný odpad recyklovat do nekonečna. 

ANO -  Do  zeleného  kontejneru  můžeme  vhazovat
barevné  sklo,  například  lahve  od vína,  alkoholických
i nealkoholických  nápojů.
Vhodit  do  zeleného
kontejneru  můžete  také
tabulové  sklo  z oken
a ze dveří,  sklo  čiré,  tedy
sklenice  od kečupů,
marmelád  či  zavařenin
a rozbité skleničky.

NE -  Do těchto
nádob  nepatří  keramika
a porcelán.  Nepatří  sem
ani autosklo, zrcadla nebo
třeba  drátované  sklo,
zlacená  a  pokovená  skla.
Varné  a laboratorní  sklo,
stejně  jako  sklokeramika

do zeleného  kontejneru  také  nepatří.  Vratné  zálohované  sklo
vracejte zpět do obchodu.

PLAST
Plast  patří  do  žlutého  kontejneru.  V průměrné  české

popelnici  zabírají  nejvíc  místa  ze  všech  odpadů,  proto  je
nejenom  důležité  jejich  třídění,  ale  i  sešlápnutí  či  zmačkání
před vyhozením.  

ANO -  Do  kontejnerů
na plasty  patří  fólie,  sáčky,
plastové  tašky,  sešlápnuté  PET
láhve,  obaly  od  pracích,  čistících
a kosmetických přípravků, kelímky
od  jogurtů,  mléčných  výrobků,
balící  fólie  od spotřebního  zboží,
obaly od CD disků a další výrobky
z plastů.Pěnový  polystyren  sem
vhazujeme v menších kusech.

NE - Naopak sem nepatří
mastné  obaly  se  zbytky  potravin
nebo  čistících  přípravků,  obaly
od žíravin,  barev  a  jiných
nebezpečných látek, podlahové krytiny či novodurové trubky.

NÁPOJOVÝ KARTON
Nápojový karton známý jako krabice na mléko  nebo

víno. Vhazují se do kontejnerů různých barev a tvarů, ale vždy
označených  oranžovou  nálepkou  - případně  do  oranžových
pytlů.  Záleží  na  tom,  jak  má  obec  systém  sběru  nápojových
kartonů nastavený.

ANO -  Sem  patří  krabice  od  džusů,  vína,  mléka
a mléčných  výrobků,  které  je  potřeba  před  vhozením
do kontejneru, či pytle řádně sešlápnout.

NE - Nepatří sem „měkké" sáčky,  například od kávy
a různých  potravin  v prášku.  Neodhazujte  sem  ani  nápojové
kartony obsahující zbytky nápojů a potravin.

Občasník Obce Vigantice, okres Vsetín
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Třídění odpadů



Pozvánka na Dětský den
a Kácení máje

                                                     

PAPÍR
Papír patří do modrého kontejneru. Ze všech tříděných

odpadů  právě  papíru  vyprodukuje  průměrná  česká  domácnost
za rok  hmotnostně  nejvíc.  Modré  kontejnery  na  papír  bývají
nejsnazším způsobem, jak se ho správně zbavit.  Alternativu pak
poskytují sběrné suroviny, které nejsou vždy dostupné, na druhou
stranu nabízejí za papír roztříděný podle druhů finanční odměnu.
Vhodit sem můžeme například časopisy,  noviny,  sešity,  krabice,
papírové  obaly,  cokoliv  z lepenky,  nebo  knihy.  Obálky
s fóliovými okénky sem můžete také vhazovat, Nevadí ani papír

s kancelářskými  sponkami.  Zpracovatelé  si  s nimi  umí  poradit.
Bublinkové obálky vhazujeme pouze bez plastového vnitřku!

Do  modrého  kontejneru  nepatří  celé  svazky  knih
(vhazovat pouze bez vazby, ve větším počtu patří na sběrný dvůr),
uhlový,  mastný  nebo  jakkoliv  znečištěný  papír.  Tyto  materiály
nelze  už  nadále  recyklovat.  To  samé  platí  o  termopapíru
(účtenkách).  Pozor,  použité  dětské  pleny  opravdu  nepatří
do kontejneru na papír, ale do popelnice!

V obci Vigantice jsme rok 2018 vytřídili 67,48 t odpadu,
což je nejvíc v historii. Za třídění odpadu Vám děkuji.

Některé  majitele  domácích  mazlíčků  (psů),  bych  chtěl
upozornit  na  Obecně  závaznou  vyhlášku  č.  4/2008,  kterou  se
stanovují pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství. Odchyt
volně pobíhajících psů a následné umístění do psího útulku, není
zrovna  nejlevnější  a  proto  by  měli  majitelé  tuto  vyhlášku
dodržovat, jelikož si náklady platí sami.

Prosím… Využívejte našeho nového Sběrného dvora
a nevhazujte vše do svých popelnic. 

Co do komunálního odpadu (popelnice) rozhodně nepatří:

- nebezpečný odpad jako jsou - prošlé léky, plechovky od barev,
nádoby od  olejů  nebo  ropné  látky,  chemikálie,  odpadní  rtuť,
odpadní kyseliny a louhy, zbytky barev, suť, výbušniny, zemina,
stavební suť...

- biologický odpad - papír a lepenka, biologický odpad z kuchyní
a  stravoven (zbytky  jídla),  jedlý  olej  a  tuk,  dřevo,  odpady
ze zahrad...

I přesto, že se snažíme odpad třídit, tak roste množství
komunálního  odpadu,  což  není  dobré.  Náklady  na  likvidaci
komunálního odpadu, tzv. skládkovné, jsou dost vysoké…

Ještě jednou přeji krásné prázdniny a dovolené. Zároveň
Vás všechny zvu k návštěvě našeho krásného koupaliště.

Zdenek Porubský

V pátek 7. června 2019 
v areálu školního hřiště Základní 

   a Mateřské školy ve Viganticích. 

Program a  čas  jsou  orientační.  Již
od 15:00 hodin bude v areálu  školní
zahrady probíhat doplňující program,
rozloučíme  se  s předškoláky
i školáky.  Atrakce pro děti - skákací
hrad,  diskotéka  pro  děti  i dospělé,
nafukovací balónky. 

V 17:00  hodin  připravili  místní
hasiči  Kácení  máje. Je  zajištěno
občerstvení i posezení v areálu školní
zahrady. 

Těšíme se na Vaši účast.
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Volný pohyb psů Sběrný dvůr

Ze života obce Vigantice

http://www.enviweb.cz/sluzby/odvoz-kuchynskych-odpadu
http://www.enviweb.cz/sluzby/odvoz-kuchynskych-odpadu
http://www.enviweb.cz/sluzby/sber-a-odvoz-ostatnich-a-nebezpecnych-odpadu


Usnesení 5. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 30. 4. 2019

Nejvíce si polepšila strana Piráti, největší propad zaznamenala strana KDU-ČSL.
Volební účast 30.86% - hlasovalo 266 z celkového počtu 862 voličů.

Zkratka Název Hlasy Hlasy % +/-

ODS Občanská demokratická 
strana 

58 21.97%  ↗

ANO ANO 2011 46 17.42%  ↘
Piráti Česká pirátská strana 38 14.39%  ↗
KDU-ČSL Křesť.demokr.unie-

Čs.str.lid.
32 12.12%  ↘

TOP+STAN Koalice STAN, TOP 09 30 11.36% ↗
SPD Svob.a př.dem.-T.Okamura 

(SPD)
18 6.82%  ↗

KSČM Komunistická str.Čech a 
Moravy 

10 3.79%  ↘

"EU 
TROLL" 

ANO, vytrollíme 
europarlament 

6 2.27%  ↗

Hlas HLAS 4 1.52%  ↗

Vědci Vědci pro Českou republiku 4 1.52% ↗
ČSSD Česká str.sociálně 

demokrat. 
3 1.14% ↘

DSZ-ZA 
PR.ZVÍŘ. 

Demokratická strana 
zelených 

3 1.14%  ↗

ESO Evropa společně 3 1.14%  ↗
APAČI 
2017

Alternativa pro Česk. rep. 
2017 

2 0.76%  ↗

SNČR Strana nezávislosti ČR 2 0.76%  ↗

bere  na  vědomí kontrolu  usnesení   3. zasedání  Zastupitelstva
obce Vigantice,
bere  na  vědomí kontrolu  usnesení   4. zasedání  Zastupitelstva
obce Vigantice,
5/41 schvaluje  v souladu  s  § 16  zákona  č. 250/2000  Sb.,
o rozpočtových pravidlech územních  rozpočtů, v platném  znění,
rozpočtové  opatření  č. 1 obce Vigantice pro rok 2019, (příjmy:
+ 8.749.000,-  Kč,  výdaje:  +  16.931.000,-  Kč,  financování:
+ 8.081.100,- Kč),
5/42  pověřuje  starostu  obce  Vigantice  Zdenka  Porubského,
podpisem Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí účelové investiční
dotace  z rozpočtu  Obce  Vigantice  ve  výši  1.300.000,-  Kč,
na investiční  akci  „FK  Vigantice  –  rekonstrukce  fotbalového
hřiště UMT“,
5/43 ve složení, Zdenek Porubský - starosta obce, Hana Foltasová
- místostarostka obce, Ondřej Vašek - člen zastupitelstva, Ing. Jan
Frydrych  -  člen  zastupitelstva,  Eva  Štreitová  -  členka
zastupitelstva,  Ing.  Vítězslav  Baroš  -  člen  zastupitelstva,  Pavel
Šturala – člen zastupitelstva a Ing. Ivo Mischinger  -  člen
zastupitelstva,  schvaluje  účetní závěrku příspěvkové organizace
„Základní  škola  a  Mateřská  škola  Vigantice“,  okres  Vsetín,
příspěvková organizace, sestavenou k 31. 12. 2018,
5/44 schvaluje hospodářský  výsledek  příspěvkové  organizace
„Základní  škola  a  Mateřská  škola  Vigantice,  okres  Vsetín,
příspěvková organizace“ za rok 2018 ve výši: + 47.965,52,- Kč,
částka bude převedena do rezervního fondu,
5/45 ve složení, Zdenek Porubský - starosta obce, Hana Foltasová
- místostarostka obce, Ondřej Vašek - člen zastupitelstva, Ing. Jan
Frydrych  -  člen  zastupitelstva,  Eva  Štreitová  -  členka
zastupitelstva,  Ing.  Vítězslav  Baroš  -  člen  zastupitelstva,  Pavel

Šturala – člen zastupitelstva a Ing. Ivo Mischinger  -  člen
zastupitelstva,  schvaluje  účetní  závěrku  Obce  Vigantice,
Vigantice 203, 756 61 Vigantice, sestavenou k 31. 12. 2018,
5/46 schvaluje „Závěrečný  účet  obce za rok 2018“  a souhlasí
s celoročním hospodařením bez výhrad a dále projednalo „Zprávu
o  výsledku  přezkoumání  hospodaření  č.  252/2018/EKO“,
pořízenou  pracovníky  krajského  úřadu  Zlínského  kraje  dne
14. 2. 2019, viz - příloha usnesení,
5/47 schvaluje  prodej  pozemku  parc.  č.  545/210  v k. ú.
Vigantice, o výměře 1755 m2, paní V. K. , Kulturní 1731, Rožnov
pod Radhoštěm,  za  cenu  350,-  Kč/m2,  dle  znaleckého posudku
č. 5243/8/2018,  ze  dne  5.  2.  2018,  vypracovaného  Ing.  L.  H.,
a pověřuje starostu obce Zdenka Porubského podpisem Smlouvy
o převodu nemovité věci,
5/48 schvaluje a doporučuje, aby v rámci Zprávy o uplatňování
územního plánu Vigantice byl do změny územního plánu zařazen
požadavek  žadatele  V.  M.,  Vigantice  22,  756  61  Vigantice,
na pořízení změny územního plánu Obce Vigantice na pozemku
parc. č. 526 a parc. č. 525/5 v k. ú. Vigantice,
5/49 schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti
č.  IV-12-8014861/2,  Vigantice,  6205,  Kos  kNN,  a pověřuje
starostu  obce  Vigantice,  pana  Zdenka  Porubského  podpisem
uvedené smlouvy, 
5/50 deleguje  starostu obce Vigantice Zdenka Porubského jako
zástupce  Obce  Vigantice,  IČO:  00304441,  se  sídlem
Vigantice 203, 756 61 Vigantice, na valnou hromadu společnosti
Vodovody a kanalizace Vsetín, a. s.,

Hana Foltasová Zdenek Porubský
Místostarosta starosta

Natálie Trčková
Filip Orság

Dominika Ježová
Adéla Picková

Amálie Gallová
David Gross

Kristýna Děcká
Julie Mynářová

Matyáš Nuc

Blahopřejeme rodičům
a hlavně novým občánkům
Vigantic přejeme zdraví,

lásku a štěstí v dalším životě.

Termín Vítání občánků bude upřesněn, rodiče budou osloveni a pozváni písemně.
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Výsledky voleb do Evropského parlamentu 24. 5. - 25. 5. 2019

Narozené děti v období od 1. 10. 2018 do 15. 3. 2019

https://volby.kurzy.cz/pirati/ep2019/


Ocenění obce Vigantice 2. místo

Jubilanti v obci červen – září 2019

Koupaliště Vigantice Kurzy anglického jazyka ve Viganticích

  V této tabulce je přehled jubilantů.
  Místostarostka obce Hana Foltasová
  Vás osloví a domluví se na návštěvě,
  nebo předání blahopřání a poukazu

  bez případné návštěvy. 

Všem jubilantům upřímně
blahopřejeme a do dalších let
přejeme spoustu zdraví, lásky

a osobní pohody.

Příjmení, jméno: Věk:
Válková Marie červen 70. let
Šulák Josef červenec 75. let
Slováček Alois červenec 80. let
Indráková Rosalie srpen 85. let
Mročková Božena srpen 85. let
Olšar Ladislav srpen 70. let
Jurajdová Marie srpen 70. let
Dorotík František září 85. let

V  kategorii  obec  501  –  1500  obyvatel.
V soutěži  obcí  a  měst  Zlínského  kraje  ve  třídění
odpadu  O  KERAMICKOU  POPELNICI  2019.
Tradiční  krajské  klání  samospráv  organizuje  již
potřinácté Zlínský kraj ve spolupráci s Autorizovanou
obalovou společností  EKO-KOM, a.s.  v rámci  aktivit
zaměřených  na  podporu  tříděného  sběru  odpadu
v regionu.   Ocenění  převzal  starosta  obce  Zdenek

Porubský  a místostarostka  Hana  Foltasová dne  21. 5.  2019 na  zámku
v Napajedlích. 

Poděkování patří všem zodpovědným občanům obce Vigantice,
kteří poctivě třídí odpad svých domácností. Bez Vaší spolupráce bychom
nemohli přebírat toto ocenění.

Přípravné  práce  na  zprovoznění  obecního  koupaliště
jsou v plném proudu.  Otevření je plánováno na poslední
červnový  víkend,  pokud  bude  vhodné  počasí. Hlavní
sezóna začíná 29. června, kdy je provoz koupaliště od 10:00
do 18:30 hodin  –  za  pěkného  počasí.  Vstupné je  určeno:  děti
a mládež  do  15.  let  20,-  Kč.  Dospělí  40,-  Kč,  po  17.  hodině
všichni 15,- Kč.  Na našem koupališti máme již 3. sezónu plážový
volejbal – pronájem na 1. hodinu je 150,- Kč, míče je možné
za poplatek 50,- Kč zapůjčit u zaměstnanců koupaliště, kde si také
můžete hřiště pronajmout. Provozní řád hřiště plážového volejbalu
i koupaliště je vyvěšen v prostorách hlavní budovy koupaliště.

Od září máte možnost vzdělávání  - kurz anglického
jazyka.  Kurzy budou probíhat  v budově  OÚ Vigantice,  zájemci
o tento kurz se mají možnost přihlásit na tel.  čísle 734 278 891,
kde získají bližší informace. 
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Ukliďme svět, ukliďme Česko!

Místní knihovna Vigantice

V sobotu 6.  4.  2019 se i  přes nepříznivé počasí,  sešlo
31 dobrovolníků u OÚ Vigantice, kteří se i v tomto roce zapojili
do  celorepublikové  akce  UKLIĎME  ČESKO.  Po  přivítání
a upozornění na bezpečnost jsme se rozdělili do skupinek,  které
procházely  celou  obec  Vigantice.  Uklidili  jsme  společně  cestu
na Sulovskou – směr na Díly a odpočívadlo přes Suš, až k mostu
na Dolní Bečvu. Chodník na Posklu, kde již od půl osmé ochotní
chlapi Jirka, Zbyněk, Jirka a Zdeňa prořezávali a uklízeli náletové
dřeviny, které zasahovaly do navštěvovaného chodníku. Dále jsme
prošli všechny boční ulice, a chodník do Hájenky a k myslivecké
chatě.  Za  odměnu  jsme  si  společně  opekli  špekáčky  ve  dvoře
obecního  úřadu,  kde  jsme  si  letošní  úklid  Vigantic  zpříjemnili.
Celé dopoledne drobně pršelo, a proto jsme se velice rádi ohřáli
u ohně a posilnili se výborným, letošním prvním špekáčkem!!!!

Již  třetím  rokem  se  této  skvělé  akce  účastníme
a společně  jsme  posbírali  400  kg  odpadu.  Množství  odpadu  se
každý rok v naší obci snižuje. Na obyvatele zapůsobil již otevřený
nový  sběrný  dvůr,  svoz  tříděného  odpadu  1 krát  za  měsíc
zaměstnancem obce přímo od domu obyvatel obce, a v neposlední
řadě  i  účast  na  akci  UKLIĎME  Česko,  kdy  si  každý  projde

obec ,,po vlastní ose“ a zjistí, jak není jednoduché udržet pořádek
na veřejných prostranstvích.  Nejmladším pomocníkem byl Maxík
a občan s nejvíce životními zkušenostmi byl pan Vaněk. 

Přestože akce probíhala v sobotu 6. 4., děti ze Základní
a Mateřské  školy  Vigantice  si  v rámci  svých  činností  pospíšily
a vyrazily  do  oblíbeného  lesa  nad  bytovkami,  vybaveni
rukavicemi a sáčky na odpadky o několik dnů dříve. I když úklid
trval  jen  několik  vyučovacích  hodin,  žáci  druhé  a  čtvrté  třídy
rozhodně  ke  kontejnerům  u  školy  neodcházeli  s prázdnou.
Ba naopak!  Je  až  k neuvěření,  co všechno lidé do lesa  vyhodí.
Hájek nad bytovkami je jedním z oblíbených míst, kam si chodí
děti hrát,nejen v rámci školní družiny, ale také zde tráví vycházky
i děti ze školky, proto tento úklid rozhodně nebyl posledním.  Děti
ze školky i  školy také  společně uklidily školní  zahradu a  hřiště

za školou. Počet dětí ze školy a školky 54
a 4 vyučující. Díky  Odměnou nám bylo
příjemné  posezení  a  občerstvení,  které
zajistily  paní  učitelky  za  podpory  obce
Vigantice.  Diplomy jsme  dostali  všichni
od paní místostarostky! 

Hana Foltasová
koordinátor akce

Místní  knihovna  stále  nabízí
čtenářům  tituly  starší  i novější
k poučení  i příjemnému  odpočinku

s knihou.  Od  počátku  roku  patřily  mezi  nejvíce  půjčované:
detektivky  od  R.  Bryndzy  –  Chladnokrevně  a  Temné  hlubiny,
M. Klevisová – Dům na samotě, S. Saudková – Déšť,   hororový
příběh  Tmavé  stěny  Willardu,  Anglické  listí  –  postřehy  české
učitelky  Aleny  Damijo  v  anglické
škole,  Labyrint  pohybu  –  rozhovor
R. Červenkové  se  známým
fyzioterapeutem  Pavlem    Kolářem,

Bílý  tygr  –  příběh  o  dvou  Indiích  a  romány Neúplná  mozaika
od J.Fieldingové, a Holčičky  od M. Váňové.

Z nových  knih  bych  uvedla  některé:  Carevny  noci  –
portrét  Kateřiny Veliké,  Katova  schovanka  – historický  román,
Březinova detektivka Vzplanutí, Stojednaletý stařík – pokračování
příběhu Stoletého staříka od Jonassona, románový rodinný thriller
Mlčenlivé  ženy,  Mawerův  Skleněný  pokoj  –  inspirovaný
skutečným  osudem  vily  Tugendhat,  Tůmové  historický  román
Pokoj bez dveří, Schlinkův román odehrávající se v první polovině
20. století – Olga, a jiné. 

Značný výběr  je  i  ve  výměnných fondech,  kde bývají
zastoupeny všechny možné žánry.
 Časopisy:   dTest  –  informuje  o  kvalitě  různých
produktů,  Moje země nabízí  reportáže i pohledy z různých míst
naší  vlasti  a  Rodinný  dům ukazuje  zajímavé  stavby  a  zahrady
a seznamuje s novými postupy při budování domova.

Na  závěr  bych  připomněla  čtenářům,  že  blížící  se
doba  prázdnin  znamená  omezení  půjčovní  doby  během
července a srpna na:  ÚTERÝ  17 – 18 hod. 

Jana Krhutová - knihovnice
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Chodníky a komunikace v obci Vigantice

Pozvánky

Ovčácký den na Valašsku

Letošní ročník se uskuteční v     sobotu 15.     6.     2019 od 10
hodin v     areálu zemědělské školy v Rožnově. 

Ovčácký  den  na  Valašsku  má  více  jak  desetiletou
tradici. Jedná se o prezentační a vzdělávací akci v oblasti chovu
ovcí, koz a skotu na Valašsku. Jejím cílem a účelem je prezentace
venkova, zemědělského školství, chovu ovcí a skotu, ochutnávky
a  prodej  produktů  valašských  a  slovenských  specialit,  ale  také

ukázka,  zachování  a  rozvíjení  kulturních  tradic  a  zemědělství
na Valašsku, přátelství a spolupráce mezi občany, podnikatelským
a nepodnikatelským sektorem na venkově apod.

Prvních úspěšných 10 ročníků se uskutečnilo v obci
Prlov na Vsetínsku. Letošní ročník bude třináctý a již potřetí se
organizuje v prostorách Střední školy zemědělské a přírodovědné
v Rožnově pod Radhoštěm. Výběrem místa konání si slibujeme
budoucí  zájem  rodičů  a  dětí  o  studium  se  zemědělským
zaměřením.

Stavební akce „Veřejné osvětlení“, „Bezbariérové úpravy chodníků“ a „Nová asfaltová
komunikace“  se  chýlí  ke  konci.  V průběhu  výstavby  se  objevily,  jako  na  každé  stavbě,
nepředvídatelné překážky a komplikace, jako např. nutnost zásadní opravy propustku u obchodu
Vezník, zvýšení počtu uličních vpustí a odvodňovacích žlabů, nová napojení stávajících sjezdů,
nutné  úpravy  a  kompletní  provedení  autobusové  zastávky  Jednota,  nutná  protipovodňová
opatření zejména v části obce od školy po ZPT….. Z tohoto důvodu se citelně navýšil objem
stavebních prací,  které  se ale musí  provést  před dokončením chodníků a nových asfaltových
povrchů komunikací. Bohužel/bohudík jsme nuceni do konce měsíce června dokončit asfaltovou
komunikaci. Z toho plyne následující časový plán stavebních prací:
1)  Celoplošné  frézování  komunikace  od  kostela  po  konec  obce  Vigantice  směrem

na Hutisko bude probíhat v týdnu od 03. 06. 2019 do 09. 06. 2019 – počítejte prosím
s pohybem frézy a nákladních automobilů, bude zhuštěný provoz.

2)  Provedení  podkladních  asfaltových  vrstev  na  vyfrézované  ploše  komunikace  bude
následovat, tj. od 10. 06. 2019 – bude umožněn kyvadlový provoz, řízený semafory.

3)  Celoplošné  provedení  vrchní  asfaltové  vrstvy  komunikace  bude  realizováno  najednou,
komunikace bude uzavřena, a to od kostela po konec obce Vigantice směrem na Hutisko.
Termín provádění vrchních asfaltů je předběžně domluven na víkend 15. - 16. 06. 2019, 
náhradní termín je víkend 22. - 23. 06. 2019. 

Ve  středu  05. 06. 2019 se  na  kontrolním dni  stavby upřesní  konečný  termín  úplné
uzavírky. Občany budeme okamžitě informovat.
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Turistický oddíl Vigantice - TOV

Termín  provedení  asfaltů  je  pevně  dán,  není  možné
s ním pohybovat.  Po provedení  asfaltové  komunikace  ale budou
práce  na chodnících  pokračovat.  Objemově  budou  sice  práce

dokončené  (asi  kromě  chodníků  u propustku  pod Vezníkem
a finálního  provedení  nové  autobusové  zastávky  Stolařství),  ale
pracovníci  budou  provádět  opravné  práce,  podsypávání
nerovností,  dořezy,  opravy  poškozených  vodovodních  zemních
uzávěrů (zástupci VaK Vsetín se denně účastní prohlídek stavby
a kontrol  vodovodního  řadu),  opravy  kanalizací,  asfaltová
napojení vedlejších komunikací na hlavní cestu, ... Spousta detailů
není  v tuto  chvíli  provedena  správně,  vše  bude  opraveno
a uvedeno do bezvadného stavu. V prázdninových měsících bude
veškerá  stavební  činnost  ukončena  a  budeme  moct  komunikaci
a chodníky řádně užívat. K tomu nám bude ve večerních hodinách
svítit nové veřejné osvětlení. Za všechny stavební firmy a zástupce
obce  se  chci  omluvit  za  způsobené  nepříjemnosti  spojené  se
stavbou, již brzy to skončí. 

Jan Frydrych 

V srpnu  roku  2016  se  sešla  skupinka  nadšenců
z Vigantic  a  vydala  se  na  výšlap  na  Lysou  horu.  Na  vrcholu
nejvyšší  hory  Beskyd  se  zrodil  nápad  založit  ve  Viganticích
turistický  oddíl.  Od  této  doby  se  setkáváme  pravidelně  každý
měsíc, většinou v neděli a vydáváme se do okolí nejen Vigantic.

velikonoční Soláň

Neodradily  nás  ani  zimní  měsíce  a  nepřízeň  počasí.
V lednu jsme vyrazili z Rožnova přes Koryčanky,  Dolní Paseky,
golfové hřiště a přes Sůš zpět do Vigantic. Během roku jsme vyšli
na  Soláň,  Pustevny,  Martiňák,  rozhlednu  Vartovna  z Valašské
Polanky. Zavítali jsme i na Slovensko, kde jsme prošli Súlovské
skály.  Ochotná  průvodkyně  Petra  Klustová  nás  provedla
Skanzenem  v Rožnově  pod  Radhoštěm,  konkrétně  Mlýnskou
dolinou. V září nás za krásného počasí přivítala Lysá hora, kterou

jsme zdolali přes Visalaje. V říjnu jsme šli oblíbený Pochod kolem
Vigantic, který organizuje SDH Vigantice. Listopad jsme spojili
s návštěvou pramene řeky Bečvy a přes Kotlovou a Hutisko jsme
přišli  do Vigantic.  Prosinec  je  spojen  se  zdobením  stromečku
pro zvířata  na  Sůši  a  samozřejmě  silvestrovský  tradiční  výšlap
na Díly  a  přes  Sůlovskou  domů.  Z našich  výprav  je  vedena
fotokronika,  kterou  si  můžete  prohlédnout  na  obecním  úřadě
a v místní knihovně ve Viganticích. Na konci roku jsme se setkali
v zasedací místnosti OÚ Vigantice, kde jsme společně vzpomínali
a prohlíželi fotografie z našich výletů. Za člena TOV pokládáme
každého,  kdo s námi  alespoň  jednou  vyrazí  na  výlet.  Na  konci
roku  2018  se  takto  sešlo  54  členů  oddílu   Moto  TOV
(turistického oddílu Vigantice) JSME SKUPINA NADŠENCŮ
Z VIGANTIC,  KTEŘÍ  SI  JEDNOU  V MĚSÍCI  NAJDOU
ČAS A VYDAJÍ SE DO OKOLÍ.

Hana Foltasová, Jana Klustová, Soňa Vičanová

rozhledna Vartovna

Súlovské skály
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Před  nedávnem  jsem  do  Zpravodaje
napsala:  „Ještě  nás  čekají  celé  4  měsíce
společného  času.  Než  přijdou  prázdniny,
prožijeme spolu hodně hezkých dní…“ A teď
už zbývá do prázdnin jen měsíc, uteklo to jako
voda,  za  chvilku  se  budeme  loučit

s předškoláčky.  Myslím si, že dětem se u nás líbilo, najdou tady
to,  co  může  dát  jen  školka:  kamarády,  společné  hry,  společné
činnosti a aktivity,  hry a cvičení v tělocvičně, chvilky u klavíru,
společné povídání a učení se všeho kolem nás, tvoření a malování,
pomáhání si, respektovat se navzájem,
a i přizpůsobit se. Být spolu. A sotva
se to děti „naučily“,  jdou do školy…
A  co  my  učitelky?  Smutno  nám
bude…  většinou  jsme  je  měly
ve školce  od 3 let,  malí  cvrčci  přišli,
teď odcházejí úplně jiní, zralí na školu
a  už  je  pak  většinou  uvidíme
náhodou…  budou  ve  své  škole,
prvňáčci.  Vždycky  my  dvě  učitelky
máme slzy při loučení… prožily jsme
s nimi  kousek  života,  přirostly  nám
k srdci, máme je rády...

Co  jsme  si  kromě  běžných
dní  užívali?  Výlet  do Rožnova
na Větrnou pohádku. Taky Den Země
– úklid hájku, který je skoro náš, jak
jsme  tam  často…  .  Vynesli  jsme
Mařenu,  aby  zima  odešla,  chystali
jsme se na Velikonoce, barvili vajíčka.
Před  Svatojakubskou  nocí  se  školka
zaplnila malými čaroději a čarodějkami...

Na jaře jezdíme se staršími  dětmi na bazén,  9. května
jsme se školkou jeli na výlet do Bílé, 14. 5. k nám přijela pohádka
s divadélkem  Bublanina…  16.  května  děti  popřály  maminkám
k svátku Besídkou pro ně, děti to předvedly všechno od srdíčka
a se srdíčkem…  21. 5. starší děti viděly v obchodě s pekárnou

ve  Viganticích,  jak  se  pečou  rohlíky  a  samy  si  zkusily  práci
s těstem…  .  V pátek  24.  5.  jsme  si  užili  noc  s předškoláky,
po výletě na Dolní Bečvu a přes Sůš zpět jsme přespali ve školce.
Bílá  paní,  kterou děti  viděly,  nedala někomu spát,  ale večer  se
ve škole dějí věci…  tak to je. 

V pondělí 27. 5. odpoledne byla u nás pro všechny děti
školy a školky Talent show, odvážné děti ukázaly, co umí… bylo
na co se dívat, opravdu. Za rok znovu, jste všichni zváni… 

No  a  čeká  nás  ještě  Rozloučení  s předškoláky,  výlet
na Pustevny, se staršími dětmi dva dny v Ludrové na Slovensku.

My učitelky  Dana  i  Jana  věříme,  že  se  dětem,  které
odcházejí, u nás líbilo, přejeme jim hodně štěstí do života a ať si
na nás vzpomenou jen hezky… 

Vám všem pak krásné prázdniny a dovolenou, užijte si
volných dnů!

Za kolektiv MŠ Dana Barošová

Nikomu  z  nás  se  tomu  nechce  ani
věřit,  ale  je  to  tak  –  my  školou  povinní
pomalu  dobíháme  k  cílové  pásce  školního
roku  2018/2019  a  máme  před  sebou  dva
měsíce  zaslouženého odpočinku.  A abychom
si  prázdninové  volno  opravdu  zasloužili,

snažili  jsme  se  v  naší  škole  být  aktivní  i  v jarních  měsících.
Všechno začalo dnem otevřených  dveří  u  nás  ve  škole,  kdy se
rodiče  budoucích  prvňáčků,  ale  také  kdokoli  z  veřejnosti  mohl
přijít  podívat,  jak  to  u  nás  ve  škole  vypadá  a  co  všechno  zde
máme.  Rodiče  s  dětmi  se  zúčastnili  jak výuky,  tak  i  například
prohlídky keramické dílny, družiny a školního hřiště. Pokračovali
jsme  odesláním  obrázků  do výtvarné  soutěže  SVČ  na  téma
„Mláďata a jejich zvířata.“ V soutěžním duchu jsme pokračovali
v pravidelném kole sběru plastů a papíru a škola se školkou se tak
dostala  do  remízy.  Následovala  výtvarná  velikonoční  soutěž
na téma  „Velikonoce“  do  které  svými  výtvarnými  díly  přispěly
děti  ze  Základní  i Mateřské  školy.   Měsíc  duben  jsme  zahájili
úklidem  školního  pozemku  v rámci  akce  „Ukliďme  Česko.“
Vyrobili  jsme si Mařenu, kterou jsme definitivně odehnali zimu
a přivolali  jaro.  S dětmi  jsme  navštívili  akademii  SVČ k výročí
40 let  SVČ  v Janíkové  stodole,  kde  proběhla  spousta  různých
vystoupení.  Na své  si  přišli  jak  kluci  parkuristi,  tak  i  holky

gymnastky.  Před Velikonočními  prázdninami  proběhl  zápis  dětí
do 1. třídy, kam přišlo celkem 5 dětí. Všichni byli velice šikovní
a s připravenými úkoly si hravě poradili.  V květnu jsme mysleli
především  na  maminky  a  na  jejich  „sváteční“  den.  Besídku
pro maminky  letos  děti  okořenily  špetkou  básniček  a  písniček.
Nechyběla ani hra na hudební nástroje nebo taneční vystoupení.
Stejně jako každý měsíc se i v květnu konal pravidelný sběr. Ten
květnový  byl  však  poslední  soutěžní  a  v  červnu  nás  pak  čeká
vyhlášení vítězů a odměna formou výletu. Jako každý rok máme
jarní termín Plavecké školy v Rožnově pod Radhoštěm. Děti se
snaží  zlepšit  plavecké  dovednosti  a  také  si  užívají  společné
radovánky ve vodě. I letos jsme uspořádali Vigantice talent show,
která měla minulý rok obrovský úspěch. Na konci května nás také
čeká  školní  výlet,  na  který  se  moc  těšíme.  Letos  navštívíme
propast Macochu a Punkevní  jeskyně  v Moravském krasu.  Dále
potom Dětský den, který bude spojený s rozloučením se školáky
a předškoláky,  které proběhne spolu s otevřením školního hřiště
dne  7.  6.  2019 na  školní  zahradě.  Kromě  nejrůznějších  atrakcí
bude  akce  oživená  tradičním  kácením  máje.  Než  se  však
rozutečeme  vstříc  novým  prázdninovým  dobrodružstvím,
dostaneme to, na co čeká nejeden školák. Tak nám držte palce, ať
máme to vysvědčení plné velikých jedniček. 

Kristýna Cábová
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Ze života základní školy

Základní škola a Mateřská škola Vigantice

Krátké zprávy z mateřské školy



Dosti mokrá příprava na léto, ale děkujeme!

Myslivecký  rok  2017-2018  jsme  ukončili
31. března  a  na  výroční  schůzi  zhodnotili
celoroční  úsilí  jak  v myslivecké  činnosti,
ochraně přírody,  ale i  v kulturně společenském
zapojení  v rámci  obce  Vigantice  a  přilehlého

okolí.  Naše jednání přišli podpořit významní hosté, starosta pan
Zdeněk  Porubský,  předseda  ZOD  a  starosta  Honebního
společenstva  pan  Josef  Mikunda,  starosta  hasičů  pan  Dušan
Pokorný a předseda FK pan Pavel Šturala. 

Po  procedurálních  záležitostech  –  seznámení
s programem, volbou mandátové a návrhové komise, následovala
poměrně  kritická  zpráva  předsedy  MS  Jiřího  Jurajdy.  Ten
zhodnotil,  jak  se  podařilo  naplnit  schválený  plán  práce.  Ocenil
organizaci  i  odezvu  našich  tradičně  největších  akcí  -  letního
večera, pouti ve Viganticích a mysliveckého plesu. Dobrou úroveň
mají  i  každoroční  střelby  členů  mysliveckého  spolku,  ale
zasloužily by si ještě větší účast členů.

Již několikrát po sobě se nepodařilo zajistit větší zájem
a popularitu střeleb, které pořádáme pro veřejnost.  Je to opravdu
škoda,  protože  zejména  děti  mají  vždy  velkou  radost
ze střeleckých  úspěchů,  medailí  i  sladké  odměny.  U  dospělých
v kategorii  žen i mužů obvykle  vítězí vůle po lepších výkonech
a tak někteří i 10x opakují položky, jen aby se zlepšili. Nepodařilo
se však najít  vhodnější  termín,  aby vyhovoval  rodinám školáků
před  koncem  školního  roku.  Pak  přijdou  prázdniny,  tábory,
dovolené,  fotbalisté  hrají  venku,  do  toho  nějaké  oslavy.  Je
problém najít vhodnou sobotu a tak se střeleb účastní jen 30 až 40
lidí.  To neodpovídá úsilí, ani nákladům na přípravu a organizaci
střeleb.  Proto  jsme  tuto  akci  v letošním  roce  nezapracovali
do plánu  práce  a  budeme  hledat  další  možnosti  a  formy,  jak
zapojit  širší  veřejnost.  Měla by k tomu přispět  i  nová  střelnice
vybudovaná v areálu myslivecké chaty. 
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Velký  kus  práce  byl  odveden  při  dokončení
rekonstrukce  interiéru  myslivecké  chaty,  včetně  podkroví,
přípojky vody, kanalizace, nové okapy a údržbě areálu. Některým
členům se aktivity na myslivecké chatě přestávají líbit a tak jsme
se ideově  rozdělili  na  „chataře“ a  „chovatele  a  lovce“.  Zapojili
jsme se i  do brigád  pro ZOD v odstraňování  náletových  dřevin
z luk,  abychom  alespoň  touto  formou  pomohli  nahradit  škody
způsobené  zvěři.  Naši  členové  se  zapojili  i  do  brigády  v obci
na akci  „Ukliďme  Česko“.  Spoustu  hodin  jsme  věnovali  práci
na mysliveckých zařízeních. Ať už se jednalo o políčka pro zvěř,
krmná  zařízení,  posedy  a  kazatelny.  Největší  úsilí  je  však
směřováno  do  péče  o  zvěř  v zimním období.  Desítky  tisíc  nás
ročně  stojí  nákup  jadrného  krmiva,  soli,  balíků  senáže,  řepy
a minerálů.  Spoustu práce jednotlivých členů pak příprava sena,
kaštanů,  žaludů,  jeřabin  a  dalšího  krmiva.  To  se  samozřejmě
projeví v minimalizaci škod i úhynu zvěře v zimě.

Ocenění  práce  bylo  směrováno  těm  nejaktivnějším
Oldovi  Válkovi,  Víťovi  Barošovi,  Zdeňkovi  Mikundovi,  Josefu
Fojtáškovi, Františku Majerovi, Mirkovi Jančovi, Josefu Žabkovi,
kteří  už  by  mohli  být  vzhledem  k věku,  z pracovní  povinnosti
na brigádách  osvobozeni.  Ale  i  členové  výboru  jsou  příkladem
těm ostatním a v bodovém hodnocení mají přes 300 i 400 bodů.
Jsou však stále značné rozdíly v přístupu. Vidět je to jak v účasti
na brigádách, ale smutnější je, že i na krmení. Někteří členové se
snaží  docílit  150 bodů, aby ten rok dostali  povolenku na srnce
a další rok, kdy nárok nemají, ani to. Zarážející je, že jsou to právě
ti  mladší,  kteří  by  měli  jít  příkladem  zejména  čekatelům
a mladým, kteří si plní praxi před zkouškami z myslivosti. Někteří
se  skryjí  za  pracovní  vytíženost,  někteří  se  snaží  to  nahradit
v rámci svých podnikatelských možností.  O to bude v budoucnu
náročnější přístup při přijímání nových členů a čekatelů.

Myslivecký hospodář Lukáš Fojtášek zhodnotil,  jak se
podařilo naplnit plán lovu, jaký byl úhyn, o kolik zvěře jsme přišli
na  silnicích,  kolik  a  jaké  krmivo  se  nakoupilo,  jaké  byly
nedostatky v krmení, kolik políček se zaselo a kdo se o ně staral.
Na tuto činnost  nám byly  poskytnuty i  dotace.  V té  souvislosti
upozornil  na  další  možnosti  v čerpání  dotací  –  zaječí  krmelce,
budky pro kačeny,  plašiče na ochranu srnčat a zajíců při kosení
trávy a  další.  Možností  je  v současnosti  celá  řada,  jen je  nutné
to i administrativně doložit.

Uloveno  bylo  23  srnců,  z toho  12  průběrný  odstřel
v první věkové třídě, 5 srn a 7 srnčat. Úhyn celkem za rok 22 ks
včetně nahlášených vysečených kusů a sražených na silnicích. Je

to stále hodně, ale má to klesající tendenci. Odloveno bylo 15 ks
černé zvěře,  5 ks  vysoké,  jeden daněk a 45 lišek.  Těch nejvíce
ulovil  Josef  Žabka,  pak  Zdeněk  Mikunda  a  František  Vaněk.
Upozornil,  že  se  stále  nedaří  plnit  průběrný  odlov  starých
a slabých  srn  a  srnčat.  Proto  do  budoucna  bude  důsledněji
vyžadovaná povinnost pro členy,  kteří  mají povolenky na srnce,
odlovit 2ks holé, jinak nebude povolenka vydána. Při sčítání srnčí
zvěře byl napočítán zimní kmenový stav 84ks. Na to byl navázán
plánovaný odlov pro rok 2019 v obdobných počtech, jako v roce
2018. Důraz je právě na lov holé.

Následovala  zpráva  finančního  hospodáře  Jaroslava
Juříčka  a  na  tu  navázal  se  zprávou  předseda  kontrolní  komise
Vítězslav  Baroš  mladší.  Ve  finančním  hospodaření  nebyly
shledány nedostatky.  Zprávu správce myslivecké  chaty přednesl
Vítězslav  Baroš.  Informoval  o  počtech  akcí,  které  se  na  chatě
organizovaly  v rámci  MS  i  pro  nečleny.  Vzhledem  k nárůstu
nákladů  za  vodu,  elektřinu  i  spotřebu  kuchyňského  vybavení,
doporučil navýšit poplatek za pronájem.

V diskusi  vystoupili  všichni  hosté  a  ve  svých
příspěvcích  vyzvedli  vzájemně  dobrou  spolupráci  a  vyslovili
přesvědčení, že je na co stále navazovat – společné akce s hasiči
pro  děti,  nabídka  využití  hřiště  a  sportovišť  fotbalového  klubu.
Pan  starosta  ocenil  zapojení  myslivců  do  společenského  dění
v obci a přislíbil podporu MS od orgánů obce. Rovněž ze strany
starosty  Honebního  společenstva  zazněla  slova  chvály
na nezastupitelnou  roli  myslivců  při  ochraně  přírody,  starosti
a péče  o  zvěř,  aktivní  přístup  k plánovanému  lovu  i  s ohledem
na výši škod v lese a na polích. Rovněž ocenil, že už jen samotný
pohyb myslivců v revíru znamená dohled a přehled, co se v lese
i na polích děje a kdo se tady pohybuje. Upozornil taky na potřebu
likvidace starých nefunkčních mysliveckých zařízení i na dohody
s majiteli  pozemků  při  stavbách  nových  mysliveckých  zařízení
a zbytečné  přejezdy  vozidly  po  loukách.  Přislíbil  pomoc
a společný tlak na orgán státní správy myslivosti  při povolování
odlovu  zejména  vysoké  vyšší  věkové  třídy.  A  to  i  vzhledem
ke škodám  na  porostech  pšenice  a  kukuřice.  To  zaznělo
i ve zprávě předsedy a mysliveckého hospodáře.

Kromě  hostů  vystoupil  taky  František  Majer,  Josef
Žabka,  Vítězslav  Baroš,  předseda,  hospodář  a  další  se  svými
náměty  a  připomínkami.   Byl  schválen  návrh  na  vyznamenání

Františka  Majera  a  Vítězslava  Baroše
za práci  pro  MS  k jejich  životnímu
jubileu.  Věcným darem za dlouholetou
aktivní práci ve funkcích výboru MS byl
oceněn Josef Fojtášek bývalý dlouholetý
předseda i myslivecký hospodář. Návrh
na usnesení  přednesl  Vítězslav  Baroš
mladší a předseda Jiří Jurajda poděkoval
všem za účast a aktivní přístup.

A  jak  jsme  tedy  zahájili  nový
myslivecký  rok?  Samozřejmě  prací.
Proběhlo  již  několik  brigád  na  úklid
areálu,  příprava  pro  stavbu  nového
dřevníku,  obložení  přístřešku  střeliště,
zhotovení  okapů  a  oplechování.
Pokračujeme  výměnou  pletiva
a opravou  plotu,  zaseli  jsme  všechna
políčka  a  každý  si  do  1.5.  vyčistil
a desinfikoval  svoje  krmná  zařízení.
Připravujeme  další  stavební  práce  –
sociální  zařízení,  bourárnu  na  zvěřinu,
znovu  postavení  balkónu,  opravy
posedů,  kazatelen  a  krmných  zařízení.
Nastal čas lovu srnců a taky se podařilo

ulovit  i  černou.  Většina  myslivců  ale  v tomto  období  chodí
do revíru  pouze  s dalekohledem.  Rodí  se  nová  mláďata  a  tak
většina z nás dopřává klid i škodné. 
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Před  začátkem  lovecké  sezóny  pravidelně
organizujeme střelby  pro  naše  myslivce.  Nejde  jen  o  sportovní
zápolení,  ale  i o ověření  si  bezpečného  zacházení  se  zbrani.
Střílely  se  dvě  položky  po  20  terčích  z brokových  zbraní.
Úroveň nástřelu  některých  střelců  byla  téměř  profesionální.
Vyrovnané nástřely 19 a 18 terčů z 20 nebyly výjimkou. Dokonce
zdeněk Mikunda měl jednu položku s plným nástřelem 20, což je
uznání hodné a sklidil za to potlesk! Na prvním místě se umístil
Lukáš Fojtášek. Na druhém Zdeněk Mikunda a na třetím Zbyněk
Mikunda.  Lukáš  Fojtášek  zvítězil  i  ve  speciálním  závodě  Půl
za různě  ztížených  podmínek.  Aby  ne,  když  hospodaří  hned
ve dvou revírech!

Ochrana zvěře při senosečích – velké celonárodní téma!!! 
I  u  nás  na  polích  se  ve  velkém  začala  kosit  tráva

a zemědělci to samozřejmě využívají k přípravě krmiva. Dostatek
vláhy podpořil travní porosty a v našich podmínkách bude krmiva,
které  se  stává  strategickou  surovinou,  dostatek.  Lze  to  vyvodit
z cen. Za balík senáže se ještě nedávno platilo asi 500,-Kč. Dnes
je  to  1 200,-Kč  i  více.  A je  to  už  u  všech  plodin  –  brambory
přes 30,-Kč,  cibule  45,-Kč,  maso  ovoce,  vše  se  dováží,  i  když
jsme dříve  byli  soběstační.   Agrokomplexy  raději  pěstují  řepku
na BIO  NAFTU,  kukuřici  do  BIO  PLYNEK,  nebo  pšenici
na topení.  To  více  vynáší.  Jídlo  přece  dovezeme  odněkud,  kde
dostanou větší dotace, kvalita nerozhoduje, s cenami se lidé smířit
musí. O tom ale za myslivce psát nechceme to si užíváme každý
den.

Začala  nám  starost,  jak  ochránit  srnčata,  malé  zajíce
i zpěvné ptactvo před vysečením! Minimalizovat škody na zvěři je
náš prvořadý úkol. Příkladný přístup je především ze strany ZOD.
Není to jen tím, že ve vedení družstva je naší činnosti nakloněný
předseda Josef Mikunda, ale i Víťa Baroš mladší i starší, jako naši
členové mají zájem pro to udělat maximum. Ze zákona se nesmí
kosit od obvodu do středu pole, ale od středu do krajů, aby mohla
zvěř  v přirozeném  krytu  prostor  opustit.  Když  uvidíte  traktory
kosit, udělejte si obrázek, jak se to dodržuje!

Na loukách můžete  vidět  světelné a akustické  plašiče.
Nainstalovali je tady    myslivci na ohlášení, že se další den bude
kosit. Prosíme všechny, aby je nepoškozovali a nechali na místě!
Srny  raději  odvedou  srnčata  někde  do  klidu.  Některé  plochy
procházejí  naši  členové  se  psy.  Ostatně  ohlašovací  povinnost
kosení  mají  všichni  majitelé  větších  pozemků.  Za  to  jsme
samozřejmě  vděčni,  ale  není  těch  příkladných  moc  a  tak  se
pokusíme jim i touto formou jmenovitě v příštím čísle poděkovat.
Plašiče před divočáky jsme instalovali  i  na pole osetá kukuřicí.
Ti jí umí vyorat pěkně řádek po řádku a úrodu sklidit,  jen co je
zasetá. Podařilo se nám ji uchránit, i když se na lánu nějaká stopa
od prasete a vysoké objevila, ale nezdržela se tu!

Když potkáte medvěda, zavřete ho do chléva!
Skončily  loňské  manévry  ochránců,  podařilo  se  jim

odchytit medvědici a dát jí obojek. Monitoring jejího pohybu má
tu výhodu, že majitelé stád ovcí, koz, koní, krav a včelaři, mohou
být předem informování, že jim přijde udělat škody na majetku.
Navíc se tady objevilo hned několik dalších medvědů, ale ti prý
nebezpeční nejsou, jen ta medvědice se chovala zvláštně. O to se
asi  hůř  bude  uplatňovat  náhrada  škody.  Ty  vyplacené  se  jen
v loňském roce na Zlínsku vyšplhaly na půl miliónu. Jestli chcete

vědět,  zda je zaplatili  ochránci,  tak to ne! Zaplatili  jsme je my
všichni  ze  svých  daní.  A  stejně  je  to  s vlky,  bobry,  vydrami,
kormorány, volavkami. Škody přemnožených krkavců a pernatých
dravců nikdo nepočítá a věřte, troufnou si i na právě narozené tele,
kůzle, nebo jehně!

Po projednání  na  MZe  a  MŽP  míří  do  vlády  Novela
zákonů  o  myslivosti  a  ochraně  přírody.  Následně  ji  projedná
sněmovna.  Jde  o  velké  změny  zákonů  o  ochraně  přírody,
myslivosti, rybářství, lesního zákona a ochraně zvířat proti týrání.
Jen  velkým  a  zejména  společným,  několikaletým  úsilím  se
podařilo  zamezit  tzv.  ochráncům  přírody  dostat  do  zákona
„seznam  smrti“.   Díky  iniciativě  ČMMJ  se  vytvořila  silná
platforma „Hospodářů v krajině“. Ta reprezentuje přes ¾ miliónů
členů myslivců, rybářů, lesníků, včelařů, zemědělců, zahrádkářů,
školkařů  a  vědců.  Když  k tomu  připočteme ještě  podporovatele
nečleny,  je  to  velká  síla  a  ministerstva,  zejména  MŽP  muselo
od prosazení  likvidace  nepůvodních  druhů  zvěře,  ryb  a  rostlin
upustit.

Připomenu jen, že se na seznamu k úplnému vyhubení
objevil kamzík, muflon, daněk, jelen sika, bažant, králík a další.
Z ryb pak pstruh duhový, siven,  amur, tolstolobík. Z rostlin akát,
ořech, ten seznam má asi 160 položek!!! Teď ochránci vyhrožují,
že ČR kvůli  tomu nedostane dotace z EU na potlačení opravdu
nepůvodních,  invazních  živočichů  jako  norek  americký,  psík
myvalovitý,  nutrie,  které  do  naší  přírody  nepatří.  Jsou  ochotni
za to  i  v EU  bojovat  proti  zájmům  ČR.  Ostatně  není  to  nic
výjimečného.  Naši  poslanci  v EP  hlasují  taky  proti  našim
občanům a zájmům ČR. Divíte se za ty peníze?

O co jde, je nasnadě. Jde vždy a jen o peníze. Tak jako
teď se jich spoustu přiživuje na přidělování zemědělských dotací -
slušně  řečeno nátlakem na drobné zemědělce  a  podniky.  Jeden
příklad za zdržování stavebních prací při výstavbě silnic a dálnic –
říkají  tomu  Monitoring  křečka  polního  v lokalitě  Třebětice
ve zlínském  kraji  si  fakturovala  firma  Ekoteam  ŘSD  za  rok
náklady  1 968  800,-Kč  +  DPH.  Celkem  2 382 284,-Kč  za  rok.
Kolik takových míst po republice je a co to v konečném důsledku
stojí, ať si udělá obrázek každý sám!

Stejně by se živili monitoringem, jak se daří likvidovat
na seznamu uvedené položky. Samozřejmě za pěkné platy a ještě
by rozdávali pokuty. Opravdu jde o velké peníze a z našich daní
by škodili nám a ve svém důsledku i krajině a přírodě. Už teď je
příkladů dost! Kůrovcová kalamita se ze Šumavy roznesla pěkně
po celé republice, ochranou chrousta na jihu Moravy zdevastovali,
co  se  dalo.  Jedete  a  aleje  ořešáků  kolem  cest  a  další  stromy
v sadech  jsou  bez  listí.  Nikdo  už  nezvládá  škody  rybářům
od volavek,  kormoránů,  vyder.  Bobři  rozebírají  hráze  rybníků
a likvidují  lesy  kolem  vod  ve  velkém.  Najednou  chtějí
po myslivcích,  aby  regulovali  jejich  stavy.  Stejně  to  dopadne
s medvědem,  vlkem  i  rysem.  Nejhorší  na  tom  je,  že  různé
ochranářské spolky,  zelení a jim podobní mají  velmi silné loby,
prosazují tvrdě a důsledně své zájmy na všech úrovních a za velké
podpory  sdělovacích  prostředků.  Snad  zvítězí  zdravý  selský
rozum.  Alespoň mimo  Prahu  se  tomu  dá  věřit!  Myslivci  za  to
budou rozhodně bojovat!

Pomalu nastává letní čas, období prázdnin, dovolených,
odpočinku.  Myslivci  Vám  přejí  hodně  pohody,  krásné  počasí,
dobrou  úrodu  na  poli,  v zahradách,  zahrádkách  a  především
zdraví.  Zároveň všechny srdečně zveme na letní večer  3.  srpna
a 4. srpna na pouť ve Viganticích. Budeme se těšit!

Děkujeme  za  spolupráci  a  podporu  vedení  Obecního
úřadu,  vedení  ZOD,  hasičům,  sportovcům  i  občanům  Vigantic
a přilehlých  obcí.  Dík  patří  našim  příznivcům,  spřáteleným
podnikatelům a rodinám. Velice si  ji  vážíme a nadále  budeme
usilovat  o  Vaši  přízeň pořádáním tradičních mysliveckých  akcí
i podílem na společenském životě.

Za myslivecký spolek Rysová Vigantice
místopředseda František Vaněk 
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Zdravíme  všechny  čtenáře  a  fanoušky
vigantické  kopané.  Po  zimním  spánku  opět
přikládáme pár informací o chodu mládežnického
fotbalu. Zima i jaro bylo znovu nabité a my jsme
zmákli   plno dalších turnajů,  přátelských  utkání

i velkou  dávku tréninků,  které si  děti  nadmíru užívají  a baví  se
při nich  nejen  fotbalem  ale  i  zdravým  pohybem.  U  našich
nejmenších  fotbalistů  ročník  2013  a  mladších,  vidíme  velké
pokroky a nebude trvat dlouho a kluci si zkusí svoje první zápasy.
Trojice  ostřílených  trenérů  Viktor  Kožušník,  Rostislav  Mroček
a Ivoš Januš dává klukům patřičně do těla a momentálně trénují
každou středu od 16:30 do 18:00. Jsme rádi, že na tréninky stále
přicházejí nové tváře a jde vidět, že kluci odvádějí opravdu dobrou
práci a rodiče jsou s nimi nadmíru spokojení. V mladší přípravce
ročník  2010–2012  pod  taktovkou  Honzy  Frydrycha  a  jeho
pomocníka Lukáše Mlýnka,  který Honzovi  někdy vypomáhá,  je
vidět zápal do fotbalu, a trénink už vyžaduje větší koncentraci, než
u našich nejmenších, přesto vždy preferujeme naše heslo ‚hrajeme
pro radost a ne na výsledky‘. Tréninky jsou každou středu a pátek
vždy od 16:30 do 18:00.   Borci mají  za  sebou spoustu turnajů
a na žádném  se  určitě  neztratili  a  vždy  hráli  na  plno
až do vyčerpání svých sil. Za zmínku určitě stojí turnaj na Horní
Bečvě,  který  jsme  pořádali  my  ve  spolupráci  s obcí  Vigantice,
a kde  se  kluci  umístili  na  krásném druhém místě.  Dále  turnaje
v Rožnově, tu hoši nebyli nikdy horší než druzí, a turnaje v okolí
Ostravy, kde už je kvalita na vyšší úrovni ale i tam kluci dokázali,
že ve Viganticích se hraje krásný fotbal a odjížděli vždy spokojení
a s medailemi na krku. V neposlední řadě turnaj ve Všechovicích,
kde  byli  naši  borečci  bezkonkurečně  nejlepší,  soupeřům sázeli
jeden gól za druhým a umístili se na prvním místě bez ztráty bodů.
Nyní na jaře už hrají své turnaje venku na zeleném pažitu. Máme
velké  štěstí,  protože  na  trénink  nám  chodí  spousta  hráčů
a přibývají i další nováčci, takže na turnaje můžeme jet i s dvěma
týmy.  Většinou  se  jedná  o  3zápavý  turnaj,  kde  se  mezi  sebou
střetnou 4 týmy ročník 2010-2011 a na dalším hřišti hrají  kluci
ročník 2012-2013, aby pomalu poznávali o čem fotbal vlastně je,
a mohli se radovat ze svých vstřelených gólů nebo krásné kličky,
kterou se zrovna na tréninku naučili.  Dále nás ještě čeká velký
turnaj  o  přeborníka  mladší  přípravky,  kde  si  malí  fotbalisti
porovnají  síly  se  všemi  týmy  našeho  okresu,  na  turnaji  bývá
většinou okolo 32 celků. V srpnu opět odjedeme na jižní Moravu

na  parádní  soustředění,  které  si  doufám,  opět  náramně  užijme.
U starší přípravky ročník 2008-2009 to má na povel  Filip Pikal
společně  s René  Majerem.  Kluci  trénují  třikrát  týdně  každé
pondělí, středu a pátek od 16:30 do 18:00. Tady dostávají borci už
opravdu  zabrat  a  porce  turnajů  a  přátelských  zápasů  je  někdy
až nad hlavu. Ale jak my říkáme, co bolí, to sílí.   Přes zimu to
byly  turnaje  na  Horní  Bečvě, Rožnově,  Všechovicích,  Zašové
a Dolní Bečvě, kde jsme potvrdili naší výbornou zimní přípravu
a vždy obsadili  příčku nejvyšší.  Osudným se nám stal  až turnaj
v Zašové  o  přeborníka  zimní  ligy  starší  přípravky,  kdy  jsme
po sérii  44  neprohraných  zápasů  v zimním  období  v semifinále
poprvé zaváhali a s Rožnovem jsme utrpěli porážku 0:2 a museli
jsme se smířit  se zápasem o třetí  místo,  které  jsme vyhráli  4:0
a z turnaje si odnesli bronzové medaile. Nyní už trénujeme venku
na travnaté ploše a kluci vždy za víkend odehrají jedno mistrovské
utkání. Zatím jsme v tabulce stále první, tak snad nám to do konce
sezóny vydrží  a potvrdíme naši letošní nadvládu.  V červnu nás
ještě čeká přeborník starší přípravky, kde se střetne 10 nejlepších
celků  z našeho  regionu  a  v srpnu,  tak  jako  mladší  přípravku,
soustředění na jižní Morově na které se už všichni moc těší. 

19. května nás čekal výlet do Ostravy na zápas Baníku
proti  Slávii.  Nakonec  se  nás  sešla  parta  49  lidí,  takže  zaplnit
zájezdový autobus nebyl žádný problém. Děti měly ještě možnost
projít  si  s paní Ivetou  celý stadión i  tam,  kde se  jen tak někdo
nedostane.  V šatně  domácích  kluci  posbírali  nějaké  podpisy
od hráčů a vysloužili si i kartičky svých hvězd a idolů. Všem se
výlet moc líbil a musíme poděkovat panu Honzovi Nevolovi, který
nám umožnil tento parádní zážitek zrealizovat. 

31. srpna pořádáme turnaj u nás ve Viganticích pro starší
přípravku a mladší žáky, kde se spolu střetne 8 a 8 týmů z každé
kategorie  na  dvou  připravených  hřištích.  Takže,  kdo  bude  mít
zrovna chuť a čas strávit den na stadiónu ve Viganticích, tak Vás
mile rádi uvidíme. 

Rádi bychom tímto ještě všechny oslovili,  kdo má rád
fotbal  nebo  jen  pohyb  na  hřišti  neváhejte  a  zavítejte  k nám
na fotbalový  trávník  do  Vigantic,  vítáme  všechny  ročníky  jak
kluky, tak i holky. A kdyby se náhodou mezi Vámi našel i někdo,
kdo má rád trénování a práci s dětmi, bereme i trenéry,  protože
trenéru není nikdy dost. 

Děkujeme  za  Vaši  přízeň  a  někdy  u  nás  na  zeleném
pažitu na viděnou.
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